



CHOLERA

Cholera case study cards



HAITI



2010 - Cholera in Haiti:

In **January 2010**, a massive **earthquake** hit Haiti killing more than 200,000 people. Prior to the earthquake, Haiti was already suffering from poor public health and sanitation infrastructure, but the earthquake worsened these issues. In the aftermath, thousands of people were without homes and without access to **clean drinking water**. Later that year in October, cholera spread throughout Haiti claiming more than 8,000 lives. The suspected source of the epidemic was the **Artibonite River**, which most Haitians were using as drinking water.

5

CHOLÉRA

Fiches d'études de cas sur le choléra



HAÏTI



2010 – Le choléra en Haïti :

En janvier 2010, un **séisme** puissant a frappé Haïti et causé la mort de plus de 200 000 personnes. Avant le séisme, Haïti était déjà aux prises avec des problèmes de santé publique et d'infrastructures d'assainissement, et le séisme a d'autant plus aggravé la situation. Au lendemain du séisme, des milliers de personnes se sont retrouvées sans foyer et sans accès à de **l'eau potable**. Plus tard, en octobre, le choléra s'est propagé partout en Haïti et a coûté la vie de 8 000 personnes. La source présumée de l'épidémie était la **rivière Artibonite** où la plupart des Haïtiens s'approvisionnaient en eau.



CHOLERA

Cholera case study cards



INDIA



Cholera in present-day India:

Cholera has been an ongoing issue in India for more than two **hundred years**. In fact, the first case of cholera is thought to have come from India. Today, India has a population of more than 1.3 billion people. Over two-thirds of them live in rural areas, but many rural homes do not have access to safe drinking water.

From 2004 to 2008 more than **800,000** cases of cholera were reported, but estimates suggest that the number is even higher, at about 3-5 million.



CHOLÉRA

Fiches d'études de cas sur le choléra



INDE



Le choléra en Inde aujourd'hui :

Cela fait plus de deux cents ans que le choléra constitue un problème permanent en Inde. En fait, on croit que le premier cas de choléra s'est déclaré en Inde. Aujourd'hui, l'Inde a une population de plus de 1,3 milliard d'habitants. Plus des deux tiers d'entre eux vivent dans des régions rurales, mais plusieurs foyers dans les régions rurales n'ont pas accès à de l'eau potable.

De 2004 à 2008, plus de **800 000** de cas de choléra ont été signalés.



CHOLERA

Cholera case study cards



RWANDA



1994 - Cholera in Rwanda:

In July 1994, approximately **800,000 Hutu refugees** fled to Goma, Congo (formerly Zaire), as a result of the political instability and in fear of repercussions for the genocide that occurred in Rwanda. Cholera began to spread throughout the refugee camps, caused by the lack of adequate sanitation and lack of accessibility to clean drinking water. Lake Kivu, a small lake nearby the camps, was the only source of drinking water for the refugees. By mid-August, Goma had one of the worst cholera epidemics, claiming the lives of approximately **12,000** people.

5

CHOLÉRA

Fiches d'études de cas sur le choléra



RWANDA



1994 – Le choléra au Rwanda :

En juillet 1994, environ **800 000 réfugiés hutus** ont fui à Goma, au Congo (anciennement Zaïre) à cause de l'instabilité politique et du génocide qui sévissaient au Rwanda. Le choléra a commencé à se propager dans les camps de réfugiés en raison d'un manque de systèmes d'assainissement adéquats et d'eau potable. Le lac Kivu, un lac situé à proximité des camps, était la seule source d'eau pour les réfugiés. En août, Goma a connu l'une des pires épidémies de choléra qui a coûté la vie à environ **12 000** personnes.



CHOLERA

Cholera case study cards



YEMEN



Cholera in Yemen from 2016 to now:

The cholera outbreak in Yemen is considered the worst in recorded history. Since 2016, there have been more than **one million cases** of cholera and more than 2,500 cholera-related deaths. Yemen has been ravaged by civil war, which has disrupted daily life and made it difficult for people to access safe drinking water, sanitation, and medical aid. There is also a shortage of food, with **more than half** the population suffering from malnutrition, which makes people weaker and more susceptible to diseases like cholera. The Yemen cholera epidemic is thought to have been brought over by migrants from Eastern Africa.



CHOLÉRA

Fiches d'études de cas sur le choléra



YÉMEN



Choléra au Yémen de 2016 à maintenant :

L'épidémie de choléra au Yémen est considérée comme la pire de l'histoire. Depuis 2016, il y a eu plus d'**un million** de cas de choléra et plus de 2 500 décès liés au choléra. Le Yémen a été ravagé par la guerre civile, qui a perturbé la vie quotidienne et rendu difficile l'accès de la population à l'eau potable, aux installations sanitaires et à l'aide médicale. Il y a également une pénurie de nourriture, avec **plus de la moitié** de la population souffrant de malnutrition, ce qui affaiblit et rend plus vulnérable aux maladies comme le choléra. L'épidémie de choléra au Yémen aurait été provoquée par des migrants d'Afrique orientale.